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آرمان ملی: آیین وداع با شاعر ملی کشور 
»امیرهوشنگ ابتهاج« صبح جمعه چهارم شهریور 
۱۴۰۱ در محوطه مقابل تالاروحدت با حضور 
جمعی از طرفداران ادبیات فارسی و شعر ابتهاج 

برگزار شد.
 سایه بالاخره بازگشت

یلدا ابتهاج در این آیین دقایقی را برای حاضران 
سخنرانی کرد. وی گفت: »سایه« بالاخره به 
سرزمین خودش بازگشت و با هفت هزار سالگان 
سربه سر شد. برگشتن سایه کار دشواری بود، اما 
به هرحال با همکاری عده زیادی از دوستان به ویژه 
عزیزان مسئول در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و همچنین سفارت ایران در آلمان این اتفاق رخ 
داد. وی افزود: من و کیوان و کاوه ابتهاج توانستیم 
مشکل را حل کنیم و »سایه« اینجا در وطن است 
و با مشایعت شما به زادگاهش می رود و آنجا به 
خاک سپرده می شود. به دلیل دوری مسافت و... 
خاکسپاری در باغ محتشم رشت به شنبه پنجم 
شهریور ۱۴۰۱ موکول شده است. به همه شما 
تسلیت می گویم و امیدوارم این امانت را از ما 
بپذیرید. ابتهاج ادامه داد: این جسم سایه است که 
دیگر وجود ندارد. شاعر با شعرش در این سرزمین 
ماندگار می شود. خوب و بد هر آدمی پس از آیین 
خاکسپاری اش پاک می شود. پدرم مرد شریفی بود 
و تا آخرین نفسش در بیمارستانی در غربت به یاد 

غم و شادی مردم ایران بود. یلدا ابتهاج در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به دغدغه های 
شعری سایه بیان داشت: پدرم هیچ پیامی را جز 
با شعرش برای مردم ایران نگفته است. او هویت ما 
را در شعر حفظ کرد و امروز همه ما وارث گفته ها 
و اشعارش هستیم. ما باید در شعر او تأمل کنیم و 
متوجه شویم که سایه با این ابیات می خواسته به ما 
چه بگوید؟ یلدا ابتهاج اضافه کرد: دغدغه همیشگی 
سایه پاسداشت حرمت وطن بود و دوست داشت 
همه ما هم به گذشتگان نگاه کنیم و هم آیندگان را 
پاس بداریم. در آخرین لحظات زندگی اش می گفت 
می خواهم به رشت برگردم چون به آنجا تعلق دارم 
و می دانم که هرکسی را که به صمیمیت با مردم 
صحبت کند، آنها او را می پذیرند. وی با اشاره به 
اینکه »سایه« سختی های زیادی را از سر گذراند، 
گفت: سایه سختی بسیار کشید، اما هیچگاه تلخ 
نشد و امید را به خود و ما بازگرداند. من بعد از چند 
روزی به آلمان بازمی گردم و نمی توانم هر روز سر 
مزار بروم. امیدوارم شما مردم ایران در هر جای 
کشور که هستید او را تنها نگذارید و به مزارش در 
باغ محتشم که امیدوارم آبرومند باشد، بروید و او را 

همیشه با خواندن اشعارش یاد کنید.
 همیشه برایش شعر می خواندم

احمد جلالی، سفیر سابق ایران در یونسکو 
به عنوان دیگر سخنران با اشاره به حضور شفیعی 

کدکنی در مراسم گفت: آقای کدکنی به خاطر 
تعلقات روحی قادر نبودند در مراسم سخنرانی 
کنند. اما حضورش مایه امید است، اینکه شاعری 
هم وزن سایه در بزرگداشت و مراسم بدرقه او 
حضور داشته باشد، خود برکتی است. او با اشاره 
به آخرین دیدارش با هوشنگ ابتهاج در روزهای 
پایانی عمر این شاعر در بیمارستان، اظهارکرد: در 
حالت بیماری که به رفتنش انجامید، تنها چیزی که 
باعث شد تا سایه را سرحال کنیم و برق در چشماش 
بیاوریم، شعر بود و من این حیله را می دانستم که 
اگر برای او شعر بخوانی، جان می گیرد و من همیشه 
برایش شعر می خواندم. او با بیان اینکه سایه، یکی 
از دانه درشت های شعر ایران است، گفت: شعر 
سایه در جهان زبان فارسی و فارغ از مرزبندی های 
جغرافیایی و سیاسی خوانده می شود. جلالی با طرح 
این سوال که چطور می شود شعر سایه را پاسداشت، 
به بخشی از شعر سایه »پاسخم گو به نگاهی که زبان 
من و توست« اشاره کرد و گفت: زبان به معنای لغت 
و واژه نیست، زبان به معنای مهربانی و انسانیت 
و زبان فرهنگ است. دختران مدرسه »سلاله« 
که در زمان حیات با سایه به گفت وگو پرداخته 
بودند، در این مراسم به شعرخوانی پرداختند 
که بعداز پایان شعرخوانی آنها، یلدا ابتهاج به آن 
دیدار اشاره کرد و از حس پدرش به شعرخوانی 
آنها گفت. مراسم با پخش سرود »ایران ای سرای 
امید« و با خوانش و همراهی مردم به پایان رسید. 
 ، فرمان آرا بهمن  محمدرضا شفیعی کدکنی، 
ابراهیم اسماعیلی اراضی، محمدعلی مودب، سهیل 
محمودی، سیدمحمدعلی ابطحی، اسماعیل آذر، 
علی دهباشی و... از چهره های حاضر در مراسم 
بودند. زنده یاد ابتهاج، سال ۱۳۰۶ در رشت متولد 
شد و در ۲۰ سالگی اولین کتابش را با نام »نخستین 
نغمه ها« منتشر کرد. او سرودن غزل را در کنار 
سرودن شعر در قالب های دیگر سنتی تجربه 
کرد. همچنین نمونه  هایی از شعرنو در بین آثار 
این شاعر به چشم می خورد. شعر تصنیف مشهور 
»سپیده« که با عنوان »ایران  ای سرای امید« 
شناخته می شود، از سروده های ابتهاج است. 
ابتهاج در تیرماه ۱۴۰۱ به دلیل نارسایی کلیوی 
در بیمارستانی در شهر کلن آلمان بستری و تحت 
درمان قرار گرفته بود، بامداد چهارشنبه ۱۹ مرداد 

در ۹۵سالگی درگذشت. 

  »قربانی« برای
 »بی گناه« خواند

امیرهوشنگ ابتهاج به سرزمین خودش بازگشت

   آرامش درخانه پدری

   از هیات مدیره خانه سینما
محمدعلی نجفی هم استعفا کرد

پس از اعلام استعفا منوچهر شاهسواری، 
مدیرعامل خانه سینما، محمدعلی نجفی، 
رئیس هیات مدیره خانه سینما نیز از سمت خود 
و عضویت در این هیات مدیره استعفا کرد. روز 
پنجشنبه خبری غیررسمی درباره کناره گیری 
منوچهر شاهسواری از مدیرعاملی خانه سینما 
منتشر شده بود که در نهایت از سوی رئیس 
هیات مدیره این نهاد صنفی تایید شد و حالا 
در فاصله چند روز تا برگزاری مجمع عمومی 
و انتخابات هیات مدیران خانه سینما، خود 
محمدعلی نجفی هم، استعفای  خود را اعلام 
کرده است. بنابر تاریخ از پیش اعلام شده، 
نهم شهریورماه روز برگزاری مجمع عمومی 
و انتخابات هیات مدیره خانه سینماست که 
با استعفای مدیرعامل و رئیس هیات مدیره 
مشخص نیست چه وضعیتی پیش روی این 

انتخابات خواهد بود.

 »بالاافتادن« 
در جشنواره آلبانی

نخستین ساخته مریم بختیاری به بخش 
مسابقه دانشجویی بیستمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم »تیرانا« در آلبانی راه یافت. 
اولین تجربه کارگردانی مریم بختیاری، فیلم 
کوتاه »بالاافتادن« نام دارد که به تهیه کنندگی 
مشترک انجمن سینمای جوانان ایران و مریم 
بختیاری به بیستمین دوره جشنواره بین الملل 
»تیرانا« راه یافته که در آستانه این حضور 
پوستر فیلم نیز منتشر شده است. جشنواره 
بین المللی »تیرانا« امسال در تاریخ ۲۴ تا ۳۰ 
سپتامبر برابر با ۲ تا ۸ مهر در شهر تیرانا کشور 

آلبانی برگزار خواهد شد.

 »شک« در سینماتک
 خانه هنرمندان

پانصدوهجدهمین برنامه سینماتک خانه  
هنرمندان ایران به نمایش فیلم سینمایی 
»شک« ساخته جان پاتریک شنلی اختصاص 
دارد. نهمین جلسه مرور فیلم های مریل 
استریپ، بازیگر آمریکایی در سینماتک خانه 
هنرمندان ایران که روز دوشنبه ۷ شهریور 
۱۴۰۱ از ساعت ۱۷و۳۰ در سالن استاد ناصری 
برگزار می شود، به نمایش فیلم سینمایی 
»شک« به کارگردانی جان پاتریک شنلی 
محصول سال ۲۰۰۸ اختصاص دارد. پس از 
نمایش فیلم، نشست نقد و بررسی آن با حضور 

سحر عصرآزاد برگزار می شود.  

علیرضا قربانی در همکاری جدید 
خود تیتراژ پایانی سریال »بی گناه« 
به کارگردانی مهران احمدی را 
خواند. این همکاری با آهنگسازی 
علیرضا افکاری و ترانه حسین غیاثی 
صورت پذیرفته است. در طراحی و 
ساخت قطعات این اثر بامداد امینی 
علیرضا  تنظیم کننده،  به عنوان 
فرزان  ویولن،  نوازنده  دریایی، 
روزبهانی با بندیر، مسعود همایونی 
گیتاریست و میکس و  مسترینگ بر 
عهده آرش پاکزاد است. »بی گناه«، 
از ششم شهریور از فیلیمو پخش 

خواهد شد. 

 هاشم میرزاخانی: 
106 سالن به ظرفیت سینماها افزوده شد

مدیرعامل موسسه سینماشهر از افزایش ۱۰۶ سالن به ظرفیت 
سینماهای کشور در دولت سیزدهم خبر داد. هاشم میرزاخانی 
گفت: با اجرای سیاست های حمایتی از ابتدای دولت سیزدهم 
ساخت سینما در تهران و شهرستان ها رونق گرفته است، 
به طوری که از تیرماه سال ۱۴۰۰ تاکنون تعداد ۱۰۶ سالن جدید 
به بهره برداری رسیده است و در حال حاضر نیز ۳۰۰ سالن دیگر 
هم در مراحل مختلف ساخت قرار دارند که از این تعداد ۸۰ سالن 
آماده افتتاح یا مراحل نهایی آماده سازی قرار دارند. مدیرعامل 
موسسه سینماشهر همچنین به ساخت ۸ سینمای جدید با ۳۸ 
سالن که در مراحل پایانی کار هستند اشاره کرد و بیان داشت: از 
آنجا که استفاده از فضاهای موجود و بهینه کردن آنها از وظایف 
موسسه سینماشهر است، بازسازی و چند سالنه شدن آنها )تبدیل 
به پردیس سینمایی( در دستور کار قرار دارد. در حال حاضر در 
کشور ۳۵۰ سینما با ۶۸۲ سالن وجود دارد و در حال حاضر ۱۵ 
پروژه با ۴۴ سالن نمایش در حال بازسازی است با توجه به سرعت 
مناسب بازسازی پیش بینی می شود که این سینماها تا پایان 
سال ۱۴۰۱ به سالن های فعال کشور اضافه شوند. میرزاخانی 
با توضیح اینکه در یکسال گذشته قرارداد حمایتی ۱۴ پروژه 
با ۴۲ سالن تنظیم شده، درباره اقدامات صورت گرفته در حوزه 
گسترش زیرساخت های سینما در سراسر نیز افزود: تجهیز 
سالن های مجتمع های فرهنگی و تبدیل آنها به سینما نیز ازدیگر 
فعالیت های موسسه سینماشهر است در حال حاضر ۸۹ مجتمع 
فرهنگی ارشاد در سراسر کشور تجهیز و راه اندازی شده است که 
در یکسال گذشته ۳ سالن دیگر در شهرهای خاش و نیک شهر 
و زابل تجهیز شده است. مدیر عامل موسسه سینما شهر با اشاره 
به ارتقا تجهیزات فنی سینماهای تحت پوشش این موسسه در 
یکسال گذشته اظهارکرد: در حال حاضر ۱۴ سالن به تجهیزات 
لیزری مجهز شده و ۳۰ سالن دیگر هم در دست اقدام و انجام 
خدمات فنی است. وی با توضیح اینکه سیاست ساخت سینما 
در شهرهای فاقد سینما در دستور کار قرار گرفته وبه طور جدی 
دنبال می شود، تصریح کرد: این سینماها توسط شهرداری ها با 
حمایت سازمان سینمایی انجام تجهیز و آماده می شود.  نقشه های 
معماری توسط موسسه کارشناسی می شود و در صورت تایید، 
قرارداد حمایت به شهرداری مربوطه منعقد می شود. به گفته وی 
در حال حاضر ۲۸ پردیس با ۹۰ سالن در دستور کار قرار دارد 
که ۷ پروژه با ۲۳ سالن دارای کارگاه فعال است و ۱ پروژه هم در 
نجف آباد به زودی افتتاح می شود. مدیرعامل موسسه سینماشهر 
درادامه به اقدامات انجام شده در حوزه سینما ها بعداز شیوع 
کرونا پرداخت و افزود: در اولین سال فعالیت دولت سیزدهم و با 
توجه به وضعیت کشور و بیماری کرونا و لزوم از سرگیری فعالیت 
سینماها، موسسه سینماشهر در خصوص حمایت از سالن های 
سینما و فیلم های اکران شده مصوبات شورای کرونای سازمان را 
اجرا کرده است. خوشبختانه در یکسال گذشته با توجه به رونق 
دوباره سینماها و فروش مناسب آنها به خصوص در ۷ ماه گذشته 

به نظر می رسد سازوکار اکران به مسیر طبیعی برگردد. 

 گرامیداشت
 »مهین افشان پور«

بزرگداشت مهین افشان پور طی 
مراسمی در موزه هنرهای معاصر 
تهران برگزار می شود. این مراسم 
شنبه ۵ شهریور ساعت ۱۷ در موزه 
هنرهای معاصر تهران برگزار می شود. 
در این مراسم محمدعلی رجبی، 
حسین  تاکستانی،  مجرد  اردشیر 
یاوری و عبدالمجید شریف زاده درباره 
زندگی، فعالیت ها و آثار نگارگری 
مهین افشان پور سخنرانی می کنند. 
این گرامیداشت با همکاری موزه 
و موسسه  تهران  معاصر  هنرهای 
هنرمندان پیشکسوت برگزار می شود. 

سخنگوی وزارت دفاع چین، دولت آمریکا را عامل 
اصلی تنش زایی و ایجاد بحران در مساله تایوان دانست 
و از واشنگتن خواست که هرچه سریعتر اشتباهاتش 
را جبران کند. به گزارش فارس، در ادامه تنش ها بین 
چین و کشورهای غربی بر سر حمایت از سوادگری های 
جدایی طلبانه تایوان، پکن، آمریکا را مقصر اصلی بحران 
تایوان خواند. »وو کیان« گفت: آمریکا به محرک اصلی 
بحران فعلی در تنگه تایوان تبدیل شده و لازم است که 
واشنگتن فورا اشتباهات خود را اصلاح کند. به نوشته 
وبگاه »ریانووستی«، وی طی نشست خبری در پکن 
توضیح داد: »ایالات متحده به عنوان محرک اصلی بحران 
کنونی، باید مسئولیت کامل را بپذیرد. واشنگتن باید قویا 
از اصل چین واحد تبعیت کند و به جای تشدید بیشتر 

تنش ها در تنگه تایوان، فورا اقداماتی را برای اصلاح 
اشتباهات خود انجام دهد. وی برگزاری رزمایش های 
چین نزدیک تایوان را حق حاکمیتی این کشور دانسته 
و اظهارداشت: »انتقاد تعدادی از کشورهای غربی از 
جمله آمریکا از رزمایش ارتش چین، به طور کامل حقایق 
را مخدوش می کند و تلاشی برای سلب مسئولیت از 
خودشان است. طبق این گزارش، سخنگوی وزارت دفاع 
چین تاکید کرد: »علت و معلول وضعیت فعلی در تنگه 
تایوان کاملا روشن است، در یک نگاه مشخص است که 
چه چیزی درست است و چه چیزی نادرست است. ارتش 
چین اخیرا تمرینات نظامی را در نزدیکی جزیره تایوان 
انجام داد که آشکار و شفاف بود.  »وو کیان« با بیان اینکه 
این رزمایش گامی مشروع و عادلانه برای حفظ حاکمیت 

دولتی و تمامیت ارضی چین است، افزود: »این رزمایش ها 
حرفه ای و منطقی، هشداری برای تحریک کنندگان و 
اغتشاشگران شد. به نوشته ریانووستی، وی همچنین 
اضافه کرد که عملیات نظامی اخیر چین با هدف مجازات 
جدایی طلبان تایوان و جلوگیری از مداخله قدرت های 
خارجی انجام گرفت. پیش از این، »لیو شیائومینگ« 
نماینده ویژه دولت چین در امور شبه جزیره کره گفت: 
پکن از واشنگتن می خواهد دخالت در امور داخلی این 
کشور را متوقف کند و به سیاست »چین واحد« پایبند 
باشد. تایوان بخشی از چین محسوب می شود که ادعاهای 
جدایی طلبانه دارد؛ ادعاهایی که کشورهای جهان و 
سازمان ملل متحد به رسمیت نمی شناسند. پکن همواره 
با هرگونه تماس بین نمایندگان تایوانی و مقامات غربی 
به ویژه مسئولان عالی رتبه سیاسی یا نظامی از کشورهایی 
که پکن با آنها روابط دیپلماتیک دارد، مخالف بوده و تاکید 
دارد که این سفرها، اصل چین واحد را نقض می کند و 
سیگنال های نادرستی به نیروهای جدایی طلب تایوان 

ارسال می کند.

 پکن: 

آمریکا، مقصر اصلی بحران »تایوان« است

بیـــن المـــلل

رئیس جمهور روسیه در اظهاراتی تاکید کرد که 
کشورش به رغم مشکلاتی که بدخواهان و حسودان 
قصد ایجاد آنها را دارند، شاهد رشد سریع درآمدهای 
نفت و گاز خود است. به گزارش ایسنا، به نقل از پایگاه 
اینترنتی انگلیسی او. ای.ام، ولادیمیر پوتین، در نشستی 
با دانیل یگوروف، رئیس سازمان فدرال خدمات مالیات 
روسیه (FNS) در مسکو اظهارداشت: به رغم مشکلاتی 

که بدخواهان و حسودان ما سعی دارند برای ما ایجاد کنند، 
بودجه ما با سرعت کافی پیشرفت می کند، درآمدهای 
نفتی و گازی ما در حال افزایش هستند و از همه 
رضایت بخش تر این است که درآمدهای ما در حوزه های 
غیر از نفت و گاز نیز افزایش می یابند. »یگوروف« نیز 
توضیح داد که بودجه تلفیقی روسیه در نیمه اول سالجاری 
میلادی ۲۳ درصد رشد کرد که درآمدهای نفت و گاز در 

شرایط بازاری با قیمت های بالای هیدروکربن بدون شک 
نقش مهمی ایفا می کنند. پوتین بیان داشت: همه اینها 
به معنای تثبیت شاخص های اقتصادی در روسیه است. 
قیمت انرژی در اروپا از زمان شروع حمله روسیه به اوکراین 
در شش ماه پیش افزایش یافت و مسکو در حال حاضر ۹۸ 
درصد بیشتر از یکسال پیش از صادرات هیدروکربن به 

اتحادیه اروپا درآمد کسب می کند.

 ولادیمیر پوتین:

درآمد های نفت  و  گاز  به رغم  مشکل تراشی ها  افزایش  داشته  است

 
 

خبــــر
 خانه تکانی در ارتش سودان

عبدالفتاح البرهان، رئیس شورای حاکمیت انتقالی 
در سودان در اقدامی کم سابقه و در میانه آشفتگی های 
سیاسی و اقتصادی، دست به تغییرات گسترده در 
ارتش و فرماندهان نظامی زده است. به گزارش ایرنا از 
خبرگزاری رسمی سودان )سونا( این تغییرات شامل 
تغییر فرماندهی نیروهای زمینی، عملیات، امدد و 
بازرس کل ارتش شده است. البرهان چندی پیش نیز 
از تغییر در فرماندهی نیروهای هوایی سودان خبر داده 
بود. با وجود این تغییرات اما  محمد عثمان الحسین 
همچنان به عنوان رئیس ستاد مشترک ارتش سودان 
در مقام خود باقی مانده است. این بزرگترین تغییر و 
تحول در فرماندهان ارتش سودان است که از زمان 
کودتای ۲۵ اکتبر سال گذشته، برهان و افسران 
عالیرتبه به آن دست زدند و شراکت خود با گروه های 
سیاسی غیر نظامی را پایان دادند. برخی از تحلیلگران 
مسائل سودان بر این باورند که این اقدام برهان از بیم 
کودتای نظامیان علیه وی در بحبوحه نآرامی های 

اقتصادی و سیاسی در کشورش صورت گرفته است.

الهام علی اف: 

جمهوری آذربایجان کنترل 
»لاچین« را به دست گرفت

رئیس جمهور جمهوری آذربایجان اظهارکرد که 
کنترل شهر لاچین رسما به این کشور واگذار شده 
و نیروهای نظامی جمهوری آذربایجان هم اکنون 
در شهر مستقر شده اند. به گزارش مهر به نقل از 
اسپوتنیک، »الهام علی اف«، رئیس جمهور جمهوری 
آذربایجام اعلام کرد: نیروهای این کشور کنترل 
کامل شهر »لاچین« در قره باغ کوهستانی را به 
دست گرفته اند. الهام علی اف با انتشار پیامی در 
توئیتر با تبریک به مردم لاچین و آذربایجان« نوشت: 
ما آذربایجانی ها به شهر لاچین برگشتیم. ارتش 
آذربایجان هم اکنون در شهر لاچین مستقر شده، 
روستاهای زابوخ و سوس تحت کنترل درآمدند. 
به نوشته اسپوتنیک، لاچین در مسیر بین شهر 
خانکندی در قره باغ و ارمنستان قرار دارد. هم اکنون 
ارمنستانی ها و نیروهای حافظ صلح روسیه نیز منطقه 
لاچین را ترک کرده اند. پس از جنگ ۴۴ روزه بین 
ارمنستان و جمهوری آذربایجان در منطقه قره باغ، دو 
کشور با میانجی گری روسیه توافق آتش بس را امضا 
کردند. براساس این توافق نامه سه جانبه، کنترل شهر 
لاچین به جمهوری آذربایجان واگذار شده است. شهر 
لاچین و مناطق و روستاهای پیرامون آن در سال 
۱۹۲۲ به کنترل ارمنستان درآمد و دولت آذربایجان 
در سال های اخیر خواستار خروج نیروهای ارمنستان 

از این منطقه شده بود.

 الکساندر لوکاشنکو:

جنگنده های بلاروسی آماده حمل سلاح اتمی هستند
کوتــــاه

رئیس جمهور بلاروس با بیان اینکه جنگنده های این 
کشور برای حمل سلاح اتمی، تجهیز شده اند، گفت: 
مینسک آماده پاسخ  به تهدیدات غرب است. به گزارش 
فارس، »الکساندر لوکاشنکو« رئیس جمهور بلاروس 
از آمادگی جنگنده های نیروی هوایی این کشور برای 
حمل تسلیحات اتمی خبر داد. لوکاشنکو طی گفت وگوی 
کوتاهی با خبرنگاران اظهارکرد: غرب باید درک کند 
که هیچ بالگردی و هیچ جنگنده ای، اگر وارد تشدید 
تنش شود، آنها را نجات نخواهد داد. یکبار به پوتین 
در سن پترزبورگ گفتیم که هواپیماهای سوخو- ۲۴ 
بلاروس را نیز تبدیل خواهیم کرد تا آنها بتوانند سلاح های 
هسته ای حمل کنند. همه چیز آماده است! به نوشته وبگاه 
»ریانووستی«، وی با بیان اینکه بلاروس اقدامات غرب در 

مرزهای این کشور را زیرنظر دارد، افزود: مینسک آماده 
پاسخگویی مناسب به تهدیدات غرب است. رئیس جمهور 
بلاروس تاکید کرد: »من به غرب هشدار دادم؛ خدای 
ناکرده تحریکات جدی علیه بلاروس انجام شود، ما اهداف 
مشخصی داریم. لوکاشنکو همچنین گفت: »باید صادقانه 
بگویم که در حال حاضر آنها )ارتش کشورهای غربی( 
اوضاع را در مرز تشدید نمی کنند. هر چه باشد، همه در 
لهستان دیوانه نیستند؛ اگر دودا )رئیس جمهور لهستان( 
مغز خود را حرکت داد، نمی توان گفت ارتش هم اینطور 
نیست. پیش از این، »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه در دیدار با لوکاشنکو گفته بود که سامانه های 
موشکی اسکندر با قابلیت حمل کلاهک اتمی را در اختیار 

مینسک قرار می دهد تا با غرب مقابله کند. 

 حمله به ساختمان های »اف .بی .آی« 
ادامه دارد

گزارش یک رسانه آمریکایی حاکی از آن است که فردی بعداز 
پریدن از حصار ساختمان اف بی آی در شیکاگو و پرتاب سنگ 
دستگیر شده است. به گزارش فارس، در ادامه حوادث امنیتی برای 
پلیس فدرال آمریکا )اف بی آی( بعداز بازرسی این نهاد آمریکایی از 
محل اقامت دونالد ترامپ شبکه خبری سی ان ان از دستگیرشدن 
فردی دیگر در ساختمان اف بی آی در شیکاگو  خبر داده است. 
سخنگوی سازمان وابسته به وزارت امنیت داخلی آمریکا که 
مسئولیت حفاظت از ساختمان های فدرال را به عهده دارد؛ گفت: 
فردی بعداز پریدن از حصار ساختمان و پرتاب سنگ دستگیر 
و برای انجام معاینه به بیمارستان منتقل شده است. اف بی آی 
گفته در حال تحقیق بر روی این موضوع است اما از ارائه اطلاعات 
بیشتر درباره انگیزه احتمالی این فرد خودداری کرد. با این حال، 
گزارش های متعدد حاکی است بعداز حمله ماموران اف بی آی به 
اقامتگاه ترامپ تهدیدها علیه کارکنان این نهاد آمریکایی افزایش 
یافته است. چند هفته پیش مأموران اف بی آی با هجوم به عمارت 
اعیانی ترامپ در ایالت فلوریدا، چندین جعبه اسناد و مدارک را از 
وی ضبط کردند. چند روز بعد رسانه های آمریکایی اعلام کردند 
که رئیس جمهور سابق آمریکا شمار زیادی از اسناد محرمانه از 
جمله مدارک مربوط به تسلیحات اتمی را پس از خروج از کاخ 
سفید به خانه خود برده است. ترامپ با محکوم کردن این اقدام 
از سوی اف بی آی، از وزارت دادگستری آمریکا درخواست کرد 
که حکم مربوط به تفتیش منزلش را منتشر کند. وی همچنین 
برگرداندن مدارک ضبط شده اش را خواستار شد. اقدام اف بی آی 
واکنش خشم آلود هواداران ترامپ و انتقادهای تند آنها از اف بی آ ی 
و وزارت دادگستری را نیز به همراه داشته است. طرفداران ترامپ 
معتقدند این تحقیقات انگیزه های سیاسی دنبال می کرده است. 
این اتفاقات باعث افزایش تهدیدها علیه کارکنان اف بی آی شده 
است. چند هفته پیش مردی هنگام تلاش برای ورود به یکی از 

ساختمان های اف بی ای به ضرب گلوله کشته شد.

همکاری کره جنوبی با اتحادیه اروپا 
وزارت صنعت کره جنوبی اعلام کرد که این کشور به دنبال 
همکاری با اتحادیه اروپاست تا در برابر اقدام کاهش تورم 
آمریکاست که وسایل الکتریکی مونتاژ شده در خارج از این 
کشور را از اعتبار مالیاتی حذف می کند، مقابله کنند. انجمن 
خودروسازی کره جنوبی تاکید کرد: اقدام کاهش تورم آمریکا  
سالانه بر صادرات ۱۰۰ هزار »ای .وی« تاثیر می گذارد. این انجمن 
خاطرنشان کرد: چنین تبعیضی درباره محصولات کارخانه هایش 
تخطی از اتحاد امنیتی و اقتصادی میان دو کشور است. 
شرکت های هیوندا و سامسونگ پیش از این از سرمایه گذاری 
۲۷ میلیارد دلاری در آمریکا خبر داده بودند. این قانون جدید که 
از سال آینده میلادی اجرایی می شود، همچنین نیاز به دستکم 
۴۰ درصد ارزش پولی موادمعدنی مهم برای باتری ها از آمریکا و یا 
شریک تجارت آزاد آمریکایی دارد. این سهم به تدریج تا ۸۰ درصد 

در  سال ۲۰۲۷ افزایش پیدا می کند.


